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Summary

        
Determination of the height-independent spinal motor conduction velocity represents a methodical advantage versus height-dependent central motor conduction time. Using transcranial magnetic stimulation of the motor cortex bilateral muscle action potentials were recorded from the monosegmentally innervated paravertebral multifidus muscles at the cervical (C7) and thoracolumbal (TM2/L1) levels. In 30 healthy volunteers the spinal motor conduction velocities ranged from 44.0 to 82.9 m/s (median of 55.3 m/s). In a subgroup of 20 volunteers the latencies from the paravertebral muscles were compared with the central motor conduction time from limb muscles. The latencies derived from cervical paravertebral recordings were 0.5 ms longer and those derived from thoracolumbal recording were 1.2 ms shorter as compared to the limb muscle recordings.


      
        
Zusammenfassung

        
Zur elektrophysiologischen Beurteilung der Pyramidenbahn wird vor allem die körperlängenkorrigierte zentrale Leitzeit herangezogen. Die Bestimmung der körperlängenunabhängigen spinalmotorischen Leitgeschwindigkeit stellt einen methodischen Vorteil dar. Sie erfolgt durch magnetoelektrische kortikale Reizung mit bilateraler Ableitung der Muskelantworten aus der zervikalen (Halswirbelkörper 7) und thorakolumbalen (Brustwirbelkörper 12/Lendenwirbelkörper 1) mono-segmental innervierten paravertebralen Muskulatur (M. multifidus). Bei 30 gesunden Probanden (n = 60 Seiten) errechnete sich der Median der spinalmotorischen Leitgeschwindigkeit auf 55,3 m/s (Extremwerte: 44,0 und 82,9 m/s). Bei 20 Probanden wurden die paravertebralen Latenzen mit den zentralen Leitzeiten bei Ableitung aus der Extremitätenmuskulatur verglichen. Die paravertebralen Latenzen waren zervikal um durchschnittlich 0,5 ms länger, thorakolumbal aufgrund der kürzeren peripheren Verlaufsstrecke um 1,2 ms kürzer.


      

Key words

Transcranial cortex stimulation - Magnetic stimulation - Paravertebral muscle responses - Central motor conduction velocity
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